
 
Lapin liiton edunajamissuunnitelman päivitys 
 
LLHall 30.09.2024 § 128  
  
 
Valmistelija  

 
Lapin liiton hallitus on kokouksessaan 25.09.2023 § 106 hyväksynyt, Lapin liiton lyhyen 
aikavälin edunajamissuunnitelman vuosille 2024-2025. Samalla on päätetty, että 
suunnitelman etenemistä arvioidaan säännöllisesti. 
 
Maakunnan liiton edunajamistyötyö perustuu Lapin liiton perussopimukseen, johon on 
määritelty Lapin liiton tehtävät. Ns. vapaaehtoisena tehtävänä Lapin kunnat ovat 
määritelleet maakunnalle maakunnan ja kuntien yhteisten etujen ajamisen yhteistyössä 
kuntien ja muiden viranomaisten ja sidosryhmien kanssa. 
 
Edunajamisen tavoitteena on edistää maakunnan asukkaiden hyvinvointia, kuntien ja 
yritysten elinvoimaa, kilpailukykyä sekä toimintaedellytyksiä. Edunajamisen teemat 
nousevat Lappi-sopimuksesta (maakuntaohjelma), liikennejärjestelmäsuunnitelmasta 
sekä maakuntavaltuuston tai maakuntahallituksen hyväksymistä muista strategioista. 
 
Edunajamissuunnitelmaan nimettävät kohteet ovat konkreettisia liiton tehtävien 
teemoista johdettuja. Edunajaminen perustuu maakuntahallituksen hyväksymään ja 
kahdeksi vuodeksi tehtävään, lyhyen aikavälin edunajamissuunnitelmaan. 
 
Edunajamisesta vastaa maakuntajohtajan johdolla koko Lapin liiton johtoryhmä, 
vastuualueista erityisesti Vaikuttamisen vastuualueen tehtävänä on maakunnan 
edunajamistyön valmistelu, koordinointi ja toimeenpanon tukeminen. 
 
Nyt päivitettävä edunajamissuunnitelma painottuu hallitusohjelman toimeenpanoon 
vaikuttamiseen ja erityisesti pohjoisen ohjelman sisältöjen edistämiseen ja 
toimeenpanoon. 
 
Liitteenä Lapin liiton lyhyen aikavälin edunajamissuunnitelma vuosille 2024-2025. 
Kokouksessa käydään lähetekeskustelua suunnitelman päivitystarpeista. Tavoitteena 
on, että maakuntahallitus hyväksyy päivitetyn suunnitelman lokakuun kokouksessaan 
 

 
Esittelijä vs. maakuntajohtaja Ekdahl Päivi Lapin liitto 

 
Päätösesitys Hallitus käy lähetekeskustelun edunajamissuunnitelman päivitystarpeista 

 
Päätös Hallitus kävi lähetekeskustelun edunajamissuunnitelman päivitystarpeista. 
 
 
LLHall 28.10.2024 § 144  
  
 
Valmistelija  

 
Liitteenä päivitysesityksillä täydennetty edunajamissuunnitelma lähetekeskustelun 
pohjaksi. Suunnitelman päivitystä on käsitelty Lapin liiton johtoryhmän lisäksi, johdon 
strategiafoorumissa, kuntajohtajakokouksessa ja elinkeinojen 
edunvalvontatyöryhmässä. 

 
Esittelijä vs. maakuntajohtaja Ekdahl Päivi Lapin liitto 

 
Päätösesitys Hallitus käy lähetekeskustelun päivitetyn edunajamissuunnitelman pohjalta. 



 
Päätös Hallitus kävi lähetekeskustelun päivitetyn edunajamissuunnitelman pohjalta ja totesi, 

että päivitetty edunajamissuunnitelma tulee hyväksyttäväksi seuraavaan hallituksen 
kokoukseen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Sara Seppänen poistui kokouksesta klo 11.25 asian 
käsittelyn aikana. 

  
 
LLHall 02.12.2024 § 163    
92/00.01.05.01/2021    
 
Valmistelija Knutars Heli Lapin liitto 
  
Esittelijä vs. maakuntajohtaja Takkula Hannu Lapin liitto 

 
Päätösesitys Hallitus hyväksyy lähetekeskustelun pohjalta päivitetyn edunajamissuunnitelman 

vuosille 2024-2025 
 

Päätös Henri Ramberg teki esityksen seuraavasta lisäyksestä: 
”Edunvalvontatoimia pitäisi päivittää siten, että lisätään otsikon Osaava työvoima alle 
uusi kohta: “• vaikutetaan vuonna 2025 verottajaan pop-up päivien vakiinnuttamiseksi 
sekä lisäämiseksi useammalle päivälle lokakuusta joulukuun ainakin kuudelle 
paikalle/paikkunnalle kuten Kilpisjärvi, Muonio, Pyhä, Ylläs, Levi ja Saariselkä. 
Perustelut: Matkailuyritysten osalta on nostettu julkisuudessa esiin ongelma, jossa 
kausityöntekijöiden osalta on ollut hankaluuksia saada henkilötunnuksia verottajalta 
pohjoisten Verotoimistojen sulkeuduttua. Esimerkiksi Yle uutisoi 19.11.2024, että 
verottaja jalkautui Ylläkselle ja Saariselälle, ja näiden osalta tavoitettiin satoja 
työntekijöitä. Lisäksi uutisessa mainittiin, että mikäli kokeilu onnistuu, se 
todennäköisesti jatkuu keväällä tai ensi syksynä. Pop-up menettely on sikäli 
toivottavaa, mutta ongelmana on, että pop-up verotoimistojen päivät ilmoitettiin 
lokakuun puolivälissä eli myöhäisessä vaiheessa suhteessa talvikauden alkamiseen. 
Työntekijöitä on jouduttu majoittamaan esimerkiksi Helsingin kautta, josta voi aiheutua 
lisäkuluja ja hankaloittaa tarpeettomasti toimintaa. Lisäksi olisi tärkeätä tietää hyvissä 
ajoin eli syyskussa pop-up pisteiden päivät ja toteuttaa laajemmin, esimerkiksi päivät 
lokakuusta joulukuuhun sekä lisätä pop-up pisteiden määrää kuuteen kappaleeseen.” 

 
Sari Ekorre kannatti Henri Rambergin esitystä.  

 
Hallitus hyväksyi yksimielisesti, että Rambergin tekemä esitys lisätään 
edunajamissuunnitelmaan.  

 
Riikka Karppinen teki seuraavan poistoesityksen: ”Poistetaan tekstistä kohta 
”valitusoikeuden rajaaminen” mainittu sivulla 8.” 

 
Henri Ramberg ja Sari Ekorre kannattivat Riikka Karppisen poistoesitystä.  

 
Puheenjohtaja totesi, että oli äänestettävä, koska oli tehty kannatettu poistoesitys. 
Puheenjohtaja esitti äänestysmenettelyksi nimenhuutoäänestystä siten, että vs. 
maakuntajohtajan pohjaesitystä kannattavat äänestävät "JAA" ja Riikka Karppisen 
tekemää poistoesitystä kannattavat äänestävät "EI". Äänestysmenettely hyväksyttiin 
yksimielisesti. Suoritetussa äänestyksessä "JAA" -ääniä annettiin kymmenen (10) 
(Rainio, Savukoski, Juuruspolvi, Kelloniemi, Mäkituomas, Pyhäjärvi, Koivumaa, 
Salmijärvi, Tiitinen ja Viitala) ja "EI" -ääniä neljä (4) (Ekorre, Karppinen, Mällinen ja 
Ramberg). Todettiin, että Päivi Heiskanen ei ollut läsnä kokouksessa äänestyksen 
aikana.  

 
Puheenjohtaja totesi, että hallitus on äänin 10-4 hyväksynyt vs. maakuntajohtajan 
pohjaesityksen. 



 
Hallitus hyväksyi äänestyksen jälkeen päätösesityksen tehdyllä lisäyksellä.  

 
Merkittiin pöytäkirjaan, että suunnittelujohtaja Paula Qvick poistui kokouksesta klo 
11.53 asian käsittelyn aikana.  

 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Juhana Kelloniemi poistui kokouksesta klo 12.05 asian 
käsittelyn jälkeen.  

 
  


